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Ad 1) Godkendelse af dagsorden for 21. december 2022 

Dagsordenen blev godkendt – dog udgik punkt 7b, da Betina var fraværende. 

Desuden tilføjes under punkt 6a godkendelse af overgangsordninger for bachelor- og 
sidefagsstudieordningen for Filosofi. 

 
Ad 2) Godkendelse af referat fra 30. november 2022 

Referatet blev godkendt.  
 
Ad 3) Meddelelser  

a) Studienævnsforperson 

Studienævnets sammensætning fra januar 2023 
Gro orienterede om, at i forbindelse med den ledige plads i studienævnet for studerende med 
repræsentationsområde Pædagogik, er fundet en studerende, som ønsker at stille op. Hvis 
vedkommende ikke når at blive officielt udpeget før studienævnsmødet i januar, kan 
vedkommende deltage i de åbne punkter. 

Orientering om status på revision for ny standardforretningsorden for studienævnene  
Gro meddelte, at den nye standardforretningsorden for studienævnets arbejde alligevel ikke vil 
kunne træde i kraft den 1. januar 2023, da den først skal igennem Direktionen, og derefter 
godkendes i bestyrelsen. 

 

Referat Studienævn for Filosofi og Pædagogik 
 
   
Dato: 21. december 2022, kl. 9:30 – 12:00                                 Dato: 21. december 2022 
Lokale: 
Deltagere: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fraværende:  

Sokrates 
Lasse Nielsen, Caroline Schaffalitzky, Gro Hellesdatter 
Jacobsen og Finn Wiedemann. 
Studenterrepræsentanter Philip Lindegaard 
Rasmussen, Mathias Kryger, Karoline Lund Nielsen, 
Maja Oresnik og Christina Louise Jørck. 
Studiesekretærer Marlene Østergaard og 
studienævnssekretær Stine Bøtchiær (referent). 
 
 
 
Betina Signe Stick Christiansen, Lars Frode 
Frederiksen og Nikolaj Nottelmann. 
 
 

                                Sagsnr.: 22/1456 
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Orientering om valgfaget Sundhedshumaniora - Humanistisk sundhedsforskning 

Faget udbydes desværre ikke i foråret 2023 grundet for få tilmeldinger. Det er stadig uafklaret, om 
faget vil kunne blive oprettet i efteråret 2023 til fællesudbuddet af valgfag. Dette besluttes af 
institutlederne i begyndelsen af 2023.  

Fakultetet tager imod bemærkninger til valgfagsudbuddet indtil medio januar. Studienævnet havde 
en kort snak om proceduren for udvælgelse af valgfag, der synes uklar. Studienævnet valgte 
desuden at indsende en bemærkning til Fakultetet om, at det ville være en fordel at inddrage 
studielederne i udvælgelsesprocessen i forbindelse med det fælles valgfagsudbud. 
 

b) De studerende 

Mathias meddelte, at en gruppe studerende har taget kontakt til studerende på KU, for at høre, 
hvordan de har arbejdet med forslaget om at genindføre det mundtlige forsvar på 
kandidatspecialet. Gruppen arbejder desuden også hen imod at tage efterfølgende kontakt til 
Fakultetet, for at fremlægge forslaget. 

Christina kunne meddele, at hun har fået nogle henvendelser fra studerende angående 
eksamensplanen. Ønsket fra de studerende er, at eksamensplanen kunne komme tidligere af 
hensyn til planlægning af studiejob mm. Eksamensplanen offentliggøres på hjemmesiden medio 
november hvortil studienævnet og sekretariatet bemærkede, at det er vanskeligt at planlægge 
tidligere, da der er mange faktorer, der skal tages højde for.  

I forlængelse af Christinas meddelelse kunne Karoline meddele om en skriftlig eksamen, der blev 
rykket 12 dage frem. Karoline ønskede input til, hvilke regler der findes om dette. Efter en 
drøftelse, konkluderede studienævnet, at der var grundlag for at indsende en eksamensklage 
og/eller problematikken kunne tages op i Fagrådet 

c) Andre 

Caroline efterlyste input fra studerende angående hvilke fordele og ulemper der er i forbindelse 
med kurser, der afsluttes halvvejs i semesteret. Det blev aftalt, at emnet kan tages op foråret 2023, 
og at studenterrepræsentanterne i studienævnet med fordel også kan inddrage medstuderendes 
erfaringer.  

 

Ad 4) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt. 

 
Ad 5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Evalueringsstrategier 

Studienævnet gjorde kort status på arbejdet i gruppen, der blev nedsat på studienævnsmødet i 
november. Philip og Christina redegjorde for, hvor udfordringerne i at evaluere på eksamen er, og 
et forslag er, at finde en årgangsrepræsentant, der samler op på eksamenerne ved afslutningen af 
hvert semester eller studieår. Årgangsrepræsentanten kunne fungere som talerør til studienævnet.  

Et andet forslag var at oprette en mailboks for studerende fra Filosofi og Pædagogik, som 
studenterrepræsentanterne i studienævnet kunne være ansvarlig for. Tanken er, at der kan 
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indsendes tilbagemeldinger til eksamener eller uddannelsen generelt. Der var opbakning til begge 
forslag fra studienævnet.  

I forbindelse med eventuel evaluering af eksamener har Fagrådet på Interkulturel pædagogik og 
dansk som andetsprog et forslag om at kunne tale fast om eksamenerne med studielederen, hvis 
der er bemærkninger til disse samt at studielederen kunne deltage i de første 15 minutter af 
fagrådsmøderne. Et andet forslag er, at medlemmerne af Fagrådet eller 
studenterrepræsentanterne fra studienævnet går ud til undervisningen, for at bruge 5 minutter på 
at fortælle om muligheden for at komme med bemærkninger til eksamen. 

 

b) Godkende spørgsmål til undervisningsevaluering på Master i Gymnasiepædagogik 

Studienævnet godkendte evalueringsspørgsmålene, og de vil være tilgængelige fra og med 
undervisningsevalueringen for forårssemesteret 2023. 

 

c) Evaluering af Videnskabsteori på Interkulturel pædagogik og dansk som andetsprog 

Gro redegjorde for det seneste forløb med undervisningsevaluering af Videnskabsteori på 
bacheloruddannelsen i Interkulturel pædagogik og dansk som andetsprog, hvor der havde vist sig 
nogle vanskeligheder i forbindelse med, at der var mere end én underviser tilknyttet faget. 

Fakultetet har bedt studienævnet om at tage stilling til, om der fremadrettet ønskes to separate 
eller et samlet undervisningsevalueringsskema. Studienævnets henstilling var, at kurset bør 
evalueres én gang, og ses som et samlet kursus. 

 

d) Nyt årshjul for studienævnets arbejde i 2023 

Studienævnet havde mulighed for at orientere sig i udkastet til nyt årshjul for studienævnets 
arbejde – herunder et pixie-årshjul, som vil komme til at fremgå af studienævnets hjemmeside. 

På studienævnsmødet i januar skal årshjulene officielt godkendes. Studienævnet havde dog 
positive tilbagemeldinger til materialet – særligt til pixie-årshjulet.   

 

e) Status på dimittenddata fra Danmarks Statistik 2022 

Studienævnet gennemgik data for kandidatuddannelsen i Pædagogik og kandidatuddannelsen i 
Filosofi, hvilket styrkede faggruppernes motivation for at fortsat styrke employabilitet – bl.a. ved at 
styrke alumnesamarbejde og samarbejde med aftagerpanelerne. 

 

f) Eksamensstatistik  

Punktet blev udskudt til det næste møde, da studienævnets medlemmer ikke kunne få adgang til 
data. 

g) Nøgletal vedrørende frafald, ledighed og studietid 
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Studienævnet havde orienteret sig i nøgletallene, og havde en drøftelse angående frafaldstal. Det 
blev besluttet at udskyde punktet til det næste møde, da ikke alle studienævnsmedlemmer kunne 
få adgang til data.  

 

h) Studienævnet drøfter ”Mødet med uddannelsen” og hvilke rekrutteringsaktiviteter 
man vil deltage i frem med det kommende optag 

Fakultetet har modtaget studiernes input til nye websider, hvoraf nogle allerede er blevet 
opdateret. Studienævnet havde en drøftelse vedrørende sidernes indhold. Det blev aftalt, at 
studienævnets medlemmer kan indhente input til sidernes indhold i de respektive miljøer i tilfælde 
af eventuelle tilføjelser. Desuden blev det aftalt, at studielederne på næste studienævnsmøde 
kunne fremlægge hvilke rekrutteringsaktiviteter, studierne deltager i. 

 

i) Er der tilstrækkelig og klar vejledning om mulighederne for udlandsophold? 

Studienævnet gennemgik websiderne for udlandsophold for, og var enige om, at disse var fine, 
men bemærkede derudover, at der med fordel kunne afholdes informationsmøder om 
udlandsophold – eventuelt på tværs af bachelor- og kandidatstudier.  

 

j) Adgangskrav til bacheloruddannelser 

Eventuelle ændringer i adgangskrav skal varsles med 2 år. Studienævnet havde ingen ønsker om 
at ændre de nuværende adgangskrav til bacheloruddannelserne i Filosofi eller Interkulturel 
pædagogik og dansk som andetsprog. 

 

Ad 6) Sager til behandling studieordninger 

a) Godkendelse af sidefag for bachelor og kandidat på Filosofiuddannelsen 

Caroline redegjorde kort for materialet. Studienævnet godkendte sidefagenes forløbsmodeller for 
hhv. bachelor- og kandidatuddannelsen tilhørende studieordning 2023.  

Studienævnet skal desuden godkende overgangsbestemmelser for den nye bachelorstudieordning 
2023, da nogle fag udgår, og de fleste fag får ny titel. Godkendelsen af overgangsbestemmelserne 
aftaltes at behandle skriftligt imellem studienævnsmøderne, da de ikke var klar til dette tidspunkt. 

b) Godkendelse af præcisering vedrørende petita i kandidatstudieordningen for Filosofi 

Forslaget blev godkendt. Følgende tekst tilføjes i studieordningen fra september 2023: 

Pensumopgivelser skal sammensættes af tekster som den studerende ikke tidligere er opgivet til 
eksamen. Hvis den studerende ønsker at arbejde med tekster som tidligere er opgivet til eksamen, 
kan disse figurere på petitum, men indregnes ikke i det samlede sidetal. Filosofiske klassikere kan 
i et vist omfang undtages fra denne bestemmelse. 

(Tilføjet under § 5.16 (5.16) – Generelle regler vedr. pensum) 
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Ad 7) Andre sager til behandling  

a) Godkendelse af skemaer for undervisning i forårssemesteret 2023 (Filosofi) 

Studienævnet godkendte skemaerne for forårssemesteret 2023.  
 

b) Skemalægning – hvilke udfordringer sidder vi med (Betina) 

Punktet blev udsat, da Betina var fraværende.  
 

c) Høring samt opfølgning på forslag til sideomfang for speciale og masterprojekt ved 
flere studerende samt omfang af vejledning for flere studerende ved bachelorprojekt, 
speciale og masterprojekt 

Studienævnet gennemgik materialet, og havde ingen bemærkninger til høringen. 
 

d) Orientering om plagiatsager for eksamensterminen vinter 2021/2022 og sommer 2022  

Studienævnet gennemgik det tilsendte materiale, og Finn redegjorde for, at der er oplevet en 
stigning i antal plagiatsager på kandidatuddannelsen i Pædagogik. I studienævnet var der enighed 
om, at porteføljeeksamener og små genafleveringer kan give en stigning i antal plagiatsager.  
 

e) Drøftelse af principper for anvendelse af studienævnets annuum 

På studienævnsmødet i januar 2023 vil studienævnet videre drøfte, hvordan annuum fordeles 
mellem studierne, og hvordan der evt. kan budgetteres med årligt tilbagevendende begivenheder 
som studieture og studiestart. Studienævnets medlemmer vil frem mod næste møde orientere sig 
hos de respektive miljøer, for at kunne få en fornemmelse af, hvordan ønskerne er til prioritering. 

 
Ad 8) Eventuelt 

Intet til eventuelt.  

 

 

Mødet sluttede kl. 11.50. 

Næste møde afholdes den 18. januar 2023, kl. 9.30 til 12.00. 

 

Gro Hellesdatter Jacobsen 

Studienævnsforperson           /         Stine Bøtchiær  

                  Studienævnssekretær 


